

Asia Pacific

A RESILIENT PHGENIX

Rising from the Pandemic

Center for Asia-Pacific Resilience and Innovation 2023 Annual Forum

亞太堅韌研究基金會 2023 國際論壇



Contents / 国場

Welcome Message from the Chair of the CAPRI International Advisory Council 亞堅會國際顧問委員會主席的話	2
Welcome Message from the Chair of CAPRI	4
亞堅會董事長的話	
Introduction to CAPRI	6
亞堅會簡介	
CAPRI 2023 Annual Forum	8
	U
亞堅會 2023 國際論壇	
Speakers	12
講者陣容	

Changes to the program may have occurred between the printing of this booklet and the event. For the most current program, scan this QR code 本手冊內容於印刷後或有所更動,最新資訊及講者詳細介紹請掃描 QR Code



亞太堅韌研究基金會 2023 國際論壇



Welcome Message from the Chair of the **CAPRI International Advisory Council**

亞堅會國際顧問委員會主席的話

It is my great pleasure to be in Taiwan for CAPRI's inaugural Annual Forum. Having lived, studied, and worked across the world, remarkably this is my first time visiting this island, and I am incredibly grateful to Syaru Shirley Lin, CAPRI's Chair, for the invitation to join you today.

The past three years have increased international attention on Taiwan, partly because of geopolitics, but also because of its effective handling of the COVID-19 pandemic. Like the rest of the world, Taiwan could not fully avoid the virus but demonstrated that pandemic management is possible with effective public health measures. Most striking has been the level of collaboration here, where the public's trust in their government is rewarded with open and transparent decision making that brings in different groups. This model for multilateral cooperation should be replicated worldwide.

Beyond COVID, the next great challenge the world faces is the rise of authoritarian, populist, protectionist regimes. It was only through the sharing of information and technology across borders that we could manage COVID, so reversing this progress would be a considerable regression. Rather than looking to the US or Europe for cues, democratic leaders of the Asia Pacific must build a collaborative ecosystem that guards the peaceful relations that have enabled our region's extraordinary economic growth over the last 50 years and ensures its future prosperity. With Japan and India hosting the G7 and G20 meetings, 2023 is a unique year for Asian countries to assert themselves on the international stage.

With this in mind, I am delighted to see CAPRI's ambition for building networks across the Asia Pacific and promoting the best the region has to offer across the world. This Annual Forum is a fantastic opportunity to recognize the work CAPRI is doing to share thinking from the region, connecting countries and organizations with shared ambitions for an equitable and sustainable future.

2

Chair of the CAPRI International Advisory Council; Former Prime Minister of Australia (2015-2018)

我很榮幸能夠出席亞堅會的首屆年度國際論壇。即使曾在世界各地生活、求學、工作過, 這卻是我第一次來到台灣。我很衷心感謝亞堅會董事長林夏如教授的邀請,讓我能夠與 大家一同參與今天的活動。

過去三年間,台灣受到國際關注的程度有所增加,部分原因是地緣政治,同時也歸功於 台灣對於 COVID-19 疫情的有效應對。與世界其他地方一樣,台灣無法完全避免病毒的 肆虐,但台灣卻成功地向外界展示,如何透過有效的公衛政策管控疫情。最令人印象深 刻的是台灣展現的協作程度,由於民眾對政府的信任,政府透明開放的決策過程吸納了 各個不同社群的意見。這種多邊合作的模式值得全球學習。

COVID-19 疫情之後,世界所面臨的下一個重大挑戰是威權主義、民粹主義及保護主義 政權的崛起。唯有透過跨國界的資訊與技術分享,我們才能有效應對 COVID-19,而若 逆轉這樣的進展將是一大倒退。亞太地區的民主領導人不應該只是借鑒美國或歐洲的經 驗,而必須建立一個合作的生態系統,維護我們地區在過去 50 年間實現了非凡經濟增 長的和平關係,並確保未來的繁榮。2023年由日本及印度分別主辦 G7及 G20會議, 是亞洲國家在國際舞臺上大放異彩的獨特機會。

鑑此,我很高興看到亞堅會在建立亞太地區夥伴網絡及推廣該區域寶貴經驗的願景。今 天的年度國際論壇是一個絕佳的機會,可以認識到亞堅會推動的工作,分享來自該地區 的想法,並將具有共同抱負的國家及組織聯繫在一起,致力於實現公平與永續的未來。

滕博爾

亞堅會國際顧問委員會主席; 前澳洲總理 (2015-2018)





Welcome Message from the Chair of CAPRI

亞堅會董事長的話

Welcome to CAPRI's inaugural Annual Forum. In celebration of our first anniversary, we are proud to showcase the unique platform that we have built for connecting global thought leadership and highlight how the Asia Pacific can emerge from the pandemic more innovative and resilient moving forward.

The COVID-19 pandemic created an unprecedented crisis worldwide, affecting physical and mental health and disrupting the global economy. It revealed the failure of multilateral organizations to provide solutions that restore resilience. More than ever, different sectors, communities, and countries must work together to understand and manage these complex issues. CAPRI was founded out of this crisis with the belief that a resilient future must rely on good governance and innovative public policy, grounded in evidence-based research and cross-border cooperation.

As an epicenter of many global challenges in public policy, from the continued effects of economic crises and the climate emergency to the multidimensional issue of population aging, Asia-Pacific societies have much to learn and share with each other and the world. Innovative thinking, cross-sector collaboration, and the simultaneous consideration of problems that have typically been studied separately are the tenets upon which CAPRI was founded one year ago. Just as the phoenix from Greek mythology is reborn from its own ashes, CAPRI aims to enable the region and the world to come back stronger and better prepared for future challenges.

Establishing an international, nongovernmental think tank in Taipei presented challenges at every turn; we quickly learned that we were not only setting up one of the first INGOs to be headquartered in Taiwan but also addressing a need for research that connects sectors, disciplines, and experts across the globe. I am thankful for the support of CAPRI's donors, board members, International Advisory Council, staff, and network of partners around the world for their commitment to our mission, enabling us to promote innovative governance for years to come.

Syaru Shirley Lin Syaru Chair of CAPRI

歡迎蒞臨亞太堅韌研究基金會(亞堅會)的首屆年度國際論壇。為慶祝亞堅會成立屆 滿週年,我們將展示亞堅會與全球思想領袖交流的重要平台,並分享亞太地區如何能 夠從疫情中蛻變,以更具創新及韌性的方式繼續前行。

COVID-19 疫情為全球帶來空前的危機,不僅影響人們的身心健康,更擾亂了全球經濟秩序。疫情也凸顯出當前多邊組織未能發揮功能,提供社會恢復韌性的適當解方。 鑑此,各個行業、社群及國家更須共同合作,致力理解及管理各種挑戰與難題。亞堅會即是在這場危機中成立,我們相信若欲建立一個更具韌性的未來,必須仰賴於良好的治理與創新的公共政策,並以循證研究與跨界合作為基礎。

作為全球重大公共政策挑戰的中心,亞太社會具備許多可相互學習及與世界分享的寶 貴經驗,例如應處經濟危機持續影響、氣候緊急狀態及人口老化等多面向之挑戰。亞 堅會的創立源自我們對於創新思維、跨界合作的追求,並設法以整體性方式思考普遍 被視為各自獨立的問題。亞堅會致力於協助亞太地區及世界克服疫情逆境並重獲新生, 為因應未來的挑戰注入動能,打造堅韌社會。

在台北成立一個國際非政府智庫,每一步都面臨著挑戰。亞堅會是最先將總部設在台灣的國際非政府組織之一,亦回應了匯聚全球產業、學界與專家的研究需求。我很感謝亞堅會的支持者、董事會成員、國際顧問委員會、工作團隊及全球夥伴網絡對我們使命的堅持與認可,讓我們在未來持續推動創新治理。

林夏如 亞堅會董事長





Introduction to CAPRI 亞堅會簡介

Breaking New Ground in the Asia Pacific 開創疫後亞太新局

Leaders are realizing that innovative thinking and cross-sector collaboration are needed to respond to shocks across health, the economy, and the environment and build a society in which individuals can thrive.

CAPRI is a nongovernmental, nonpartisan, international organization founded in 2022 to enhance global resilience and promote innovative governance by drawing on the experience of the Asia-Pacific region through comparative public policy research.

後疫情時代,我們面臨來自公衛、經濟與環境多重 面向的挑戰;唯有創新思維與跨界合作,你我方可 攜手以韌性突圍、走向明天。

財團法人亞太堅韌研究基金會(亞堅會,英文名為 Center for Asia-Pacific Resilience and Innovation, CAPRI)於 2022 年成立於台北。作為一個非政府、 超黨派的國際組織,亞堅會旨在透過務實的比較研究,從亞太的觀點引領全球政策討論,推動創新治 理,打造堅韌社會。

Our Core Values 我們的核心價值



inclusivity 共融

integrity 誠信

International Partnerships Conducting Interdisciplinary Research 多元研究領域 × 國際夥伴協力







Our research focuses on the most pressing challenges to resilience at the intersection of health, economy, environmental sustainability, and technology, particularly in high-income societies. CAPRI houses the Asia-Pacific Hubs of the Reform for Resilience Commission and the Partnership for Health System Sustainability and Resilience. As a partner of the Miller Center at the University of Virginia and Brookings Institution, CAPRI's collaborative model advances its research and engagement.

亞太堅韌研究基金會的研究聚焦亞太高收入社會面臨的政策挑戰,涵蓋公衛、經濟、永續發展和科技等互相關聯的議題。亞太堅韌研究基金會與國際知名政策研究所建構夥伴關係如:堅韌社會再造委員會、Partnership for Health System Sustainability and Resilience、維吉尼亞大學米勒公共事務中心、布魯金斯研究院,共同參與全球倡議,推動基金會的各項研究,舉辦各類活動,建立廣泛連結。

Impactful Events Bringing Innovative Ideas Together 跨界活動創造影響力



Above: CAPRI Conversation on long-term care with Nobumasa Ohmori, Chair of Tatsuoka Group, on January 17, 2023

上圖:2023/1/17 亞堅會對話〈護老樂活——東京龍岡會長期照護的創新〉

講者:大森順方,日本醫療法人社團龍岡會理事長

Non-Resident Senior Fellow, Brookings Institution, on March 22, 2023 上圖: 2023/3/22 亞堅會專題講座〈構築堅韌之島——困境中選擇台灣的未來〉

CAPRI 2023 Annual Forum

Asia Pacific: A Resilient Phoenix Rising from the Pandemic May 29, 2023

Three years after the world was first shaken by the COVID-19 pandemic, governments, businesses, and the public are attempting a return to normalcy. As a post-pandemic mindset takes hold in policy communities, the Asia-Pacific region is poised to contribute to these efforts by sharing its successes, failures, and learnings across public health, economic dynamism, talent circulation, and sustainable growth. What lessons does the region hold for policymakers striving

to build a more resilient and inclusive postpandemic world? In CAPRI's 2023 Annual Forum, members from CAPRI's International Advisory Council and Board of Directors, key stakeholders in the region's policy community, and experts contributing to CAPRI's ongoing research will discuss pressing challenges to resilience and solutions as the Asia Pacific emerges from this latest crisis and prepares for future ones.

Program

8:30-8:40 AM	Welcome by Syaru Shirley Lin, Chair of CAPRI
8:40-9:00 AM	Opening Keynote: Democratic Leadership in a Populist Age
	Malcolm Turnbull — Chair of the CAPRI International Advisory Council; Former Prime Minister of Australia (2015–2018)
9:00-9:40 AM	Panel 1: Understanding the Importance of Think Tanks in a World of Uncertainty
	Introduction: Kristoffer B. Berse — Dean, National College of Public Administration and Governance, University of the Philippines Diliman
	Panelists: Sunjoy Joshi — Chairman, Observer Research Foundation Harry Harding — Yushan Scholar, National Chengchi University; University Professor Emeritus, University of Virginia Alicia García Herrero — Chief Economist for Asia Pacific, Natixis
9:45-10:35 AM	Panel 2: Investing in Health to Yield Long-Term Economic Benefits Panelists: Eng-Kiong Yeoh — Director, Center for Health Systems and Policy Research, Chinese University of Hong Kong; Advisor, World Health Organization; Former Secretary for Health, Welfare and Food, Government of Hong Kong SAR (1999-2004) Margaret Foster Riley — Professor of Law, Public Health Sciences, and Public Policy, University of Virginia Minah Kang — Professor, Department of Public Administration, Ewha Womans University Yik Ying Teo — Dean, Saw Swee Hock School of Public Health, National University of Singapore

	Jennifer Creery — China Consumer Health and Media Reporter, Bloomberg
10:40-11:30 AM	Panel 3: Upgrading the Global Supply Chain of Talent for Future Innovation
	Introduction: Stan Shih — Founder, Acer Group
	Panelists: Lim Boon Heng — Chairman, Temasek Holdings Lynette Ng — Director, HR Strategic Planning & Transformation Division, Taiwan Semiconductor Manufacturing Company Stephen D. Mull — Vice Provost for Global Affairs, University of Virginia; Former U.S. Ambassador to Lithuania (2003-2006) and Poland (2012-2015)
	Moderator: Yi-Shan Chen — Editor-in-Chief, CommonWealth Magazine
11:35 AM-12:25 PM	Panel 4: Addressing Environmental Challenges to Unlock Health Security
	Panelists: David Heymann — Professor of Infectious Disease Epidemiology, London School of Hygiene and Tropical Medicine; Former Executive Director of the WHO Communicable Diseases Cluster Collin Tukuitonga — Associate Dean, Health and Medical Sciences Faculty, University of Auckland Feng-Jen Jean Tsai — Director and Professor, PhD and Master Program in Global Health and Health Security, Taipei Medical University Swee Kheng Khor — CEO, Angsana Health, Malaysia
	$\begin{tabular}{ll} \textbf{Moderator:} \\ \textbf{Jennifer Creery} - \textbf{China Consumer Health and Media Reporter, Bloomberg} \\ \end{tabular}$
12:30-1:30 PM	Lunchtime Conversation: Placing Resilience at the Heart of Society
	Introduction: Syaru Shirley Lin — Chair of CAPRI
	Remarks: Chen Chien-jen — Premier of the Republic of China (Taiwan)
	Comments: Malcolm Turnbull — Chair of the CAPRI International Advisory Council; Former Prime Minister of Australia (2015–2018)
1:30 PM	Annual Forum Ends

Moderator:



堅韌社會 淬鍊而升 亞太堅韌研究基金會 2023 國際論壇

在歷經3年的新冠疫情後,隨著全球疫情趨緩,各國政府、商界及社會大眾正逐步回歸正常生活。亞太國家在公衛、經濟、人才循環及永續成長等方面已累積許多寶貴的政策經驗。後疫情時代下,各國決策者如何能從亞太地區的治理模式中汲取經驗,建構出更加強韌且具包容性的社會?今年5月,亞堅

會成立屆滿週年,廣邀各界,包括政府官員、 業界領袖、政策制定者、學者以及公民團體 代表參與盛會。而亞堅會國際顧問委員會成 員亦首次齊聚台北,與亞堅會董事會及眾多 國際領袖與專家共同探討當前提升社會韌性 所面臨的挑戰,並尋求創新治理解方,以妥 善因應未來的危機。

活動議程

開幕致辭:亞太堅韌研究基金會董事長林夏如 8:30-8:40 AM 8:40-9:00 AM 焦點講座:領導力,從民粹到民主 滕博爾(Malcolm Turnbull) | 亞太堅韌研究基金會國際顧問委員會主席; 前澳洲總理 (2015-2018) 專題討論 1:時代動盪下智庫的重要性 9:00-9:40 AM 引言人: Kristoffer B. Berse | 菲律賓大學迪里曼分校國家公共行政與治 理學院院長 與談人: Sunjoy Joshi 印度觀察家研究基金會主席 何漢理(Harry Harding) | 國立政治大學玉山學者;美國維吉尼亞大 學首席榮譽教授 艾西亞(Alicia García Herrero) | 法國外貿銀行亞太區首席經濟學家 專題討論 2:投資公衛以促進長期經濟效益 9:45-10:35 AM 與談人: 楊永強(Eng-Kiong Yeoh) | 香港中文大學醫療體系及政策研究所總監; 世界衛生組織顧問;香港特別行政區政府 衛生福利及食物局局長(1999-2004) Margaret Foster Riley |美國維吉尼亞大學法學、公共衛生科學和 公共政策教授 姜敏娥 (Minah Kang) | 韓國梨花女子大學公共行政系教授 張毅穎(Yik Ying Teo) | 新加坡國立大學蘇瑞福公共衛生學院院長

主持人: 紀寳瑩(Jennifer Creery) 一彭博社記者 專題討論 3: 實現未來創新,升級全球人才供應鏈 10:40-11:30 AM 引言人: 施振榮 宏碁集團創辦人 與談人: 林文興(Lim Boon Heng) 新加坡淡馬錫控股主席 吳詩婷(Lynette Ng) 一台積電人力資源策略規劃暨轉型處處長 Stephen D. Mull |美國維吉尼亞大學全球事務副教務長; 前美國駐立陶宛大使(2003-2006); 前美國駐波蘭大使(2012-2015) 主持人: 陳一姍 大下雜誌總編輯 專題討論 4: 因應環境挑戰,保障公衛安全 11:35 AM-12:25 PM 與談人: David Heymann | 英國倫敦衛生與熱帶醫學學院傳染病流行病 學教授;前世界衛生組織傳染病科行政總監 Collin Tukuitonga | 紐西蘭奧克蘭大學健康與醫學學院副院長 蔡奉真 | 臺北醫學大學全球衛生暨衛生安全博士暨 碩士學位學程主任兼教授 許瑞慶 (Swee Kheng Khor) |馬來西亞 Angsana Health 首席執行長 主持人: 紀寳瑩 (Jennifer Creery) | 彭博社記者 12:30-1:30 PM 領袖觀點:韌性作為社會發展的核心 敬備午餐 引言人: 林夏如 | 亞太堅韌研究基金會董事長 發表人: 陳建仁 中華民國行政院院長 與談人: 滕博爾(Malcolm Turnbull) | 亞太堅韌研究基金會國際顧問委員會主席; 前澳洲總理(2015-2018)

10

1:30 PM

年度論壇結束

RESILIENT

堅韌社會淬鍊而



Kristoffer B. Berse

Dean, National College of Public Administration and Governance, University of the Philippines Diliman

菲律賓大學迪里曼分校國家公共行政與治理學院院長



David Heymann

Professor of Infectious Disease Epidemiology, London School of Hygiene and Tropical Medicine; Former Executive Director of the WHO Communicable Diseases Cluster

英國倫敦衛生與熱帶醫學學院傳染病流行病學教授;前世界衛生組織傳染 病科行政總監



Chen Chien-jen 陳建仁

Premier of the Republic of China (Taiwan) 中華民國行政院院長



Sunjoy Joshi

Chairman, Observer Research Foundation 印度觀察家研究基金會主席



Alicia García Herrero 艾西亞

Chief Economist for Asia Pacific, Natixis 法國外貿銀行亞太區首席經濟學家



Minah Kang 姜敏娥

Professor, Department of Public Administration, **Ewha Womans University**

韓國梨花女子大學公共行政學系教授



Harry Harding 何漢理

Yushan Scholar, National Chengchi University; University Professor Emeritus, University of Virginia

國立政治大學玉山學者;美國維吉尼亞大學首席榮譽教授



Swee Kheng Khor 許瑞慶

CEO, Angsana Health, Malaysia 馬來西亞 Angsana Health 首席執行長

A RESILIENT

堅韌社會 淬鍊而



Lim Boon Heng 林文興
Chairman, Temasek Holdings
新加坡淡馬錫控股主席



Professor of Law, Public Health Sciences, and Public Policy, University of Virginia 美國維吉尼亞大學法學、公共衛生科學、公共政策教授



Syaru Shirley Lin 林夏如
Chair of CAPRI
亞太堅韌研究基金會董事長



Stan Shih 施振榮 Founder, Acer Group 宏碁集團創辦人

Margaret Foster Riley



Stephen D. Mull
Vice Provost for Global Affairs, University of Virginia; Former U.S. Ambassador to Lithuania (2003-2006) and Poland (2012-2015)
美國維吉尼亞大學全球事務副教務長;前美國駐立陶宛大使(2003-2006);前美國駐波蘭大使(2012-2015)



Yik Ying Teo 張毅穎

Dean, Saw Swee Hock School of Public Health, National University of Singapore

新加坡國立大學蘇瑞福公共衛生學院院長



Lynette Ng 吳詩婷
Director, HR Strategic Planning & Transformation Division, Taiwan Semiconductor Manufacturing Company
台積電人力資源策略規劃暨轉型處處長



Director and Professor, PhD and Master Program in Global Health and Health Security, Taipei Medical University

Feng-Jen Jean Tsai 蔡奉真

臺北醫學大學全球衛生暨衛生安全博士暨碩士學位學程主任兼教授





Collin Tukuitonga

Associate Dean, Health and Medical Sciences Faculty, University of Auckland

紐西蘭奧克蘭大學健康與醫學學院副院長



Malcolm Turnbull 滕博爾

Chair of the CAPRI International Advisory Council; Former Prime Minister of Australia (2015-2018)

亞太堅韌研究基金會國際顧問委員會主席; 前澳洲總理(2015-2018)



Eng-Kiong Yeoh 楊永強

Director, Center for Health Systems and Policy Research, Chinese University of Hong Kong; Advisor, World Health Organization; Former Secretary for Health, Welfare and Food, Government of Hong Kong SAR (1999-2004)

香港中文大學醫療體系及政策研究所總監;世界衛生組織顧問; 香港特別行政區政府衛生福利及食物局局長(1999-2004)





caprifoundation.org





Bloomberg

